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Sveriges Universitets-      2023-12-01 

och högskoleförbund      

 

Minnesanteckning från SUHF:s expertgrupp för internationaliseringsfrågor 

Tid: 25 oktober 2023 kl. 13:00 – 16:00  

Plats: SUHF:skansli och digitalt  

Deltagare: 

Erik Renström, Lunds universitet, ordförande (digitalt) 

Coco Norén, Uppsala universitet, vice ordförande   

Anna Lindahl, Mittuniversitetet, verkställande ledamot 

Agneta Marell, Jönköping University 

Robert Egnell, Försvarshögskolan (digitalt) 

Matilda Horn, SFS (digitalt) 

Christopher Sönnerbrandt, adjungerad från expertgruppen för studieadministrativa frågor 

Linda Gerén, SUHF:s kansli  

 

Frånvarande:  

Åsa Petri, Stockholms universitet  

 

Inbjundna gäster:  

Peter Egardt och Frédérique Lémery från regeringskansliet 

Anders Söderholm, KTH. 

 

1. Välkommen 

Erik Renström hälsade välkommen till dagens möte med Expertgruppen.  

2. Dagordningen 

Dagordningen godkändes. Två övriga punkter anmäldes: 

a) Kriget mellan Israel och Plaestina 

b) Expertgruppens avrapportering 

3. Föregående minnesanteckning 

Minnesanteckningen från mötet den 11 september 2023 godkändes och kommer att 

publiceras på https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/.  

4. Presidiet rapporterar 

Utredning om ansvarsfull internationalisering 

Erik Renström lyfte mötet som delar av expertgruppen hade den 13 oktober med UHR, 

Vinnova och VR om det uppdrag man hara att ta fram riktlinjer för ansvarsfull 

internationalisering. De ledamöter som deltog i mötet reflekterade över det som behandlades. 

Mötet genomfördes i posititv anda. Under mötet med utredningen föreslogs att de 

rekommendationer som ska tas fram inte blir för detaljerade, för hög detaljeringsgrad riskerar 

att göra rekommendationerna kortlivade. Även vilken stödstruktur som ska byggas upp för 

ansvarsfull internationalisering diskuterades.  

Globala rådet 

Erik Renström rapporterade från det senaste mötet med SUHF:s rådgivande grupp för globala 

relationer. Under mötet diskuterades bland annat lärosätenas säkerhetsarbete. 

https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/
https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/07/myndigheter-ska-ta-fram-riktlinjer-for-ansvarsfull-internationalisering/
https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/07/myndigheter-ska-ta-fram-riktlinjer-for-ansvarsfull-internationalisering/
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Times higher education summit… 

Erik Renström deltog på mötet som ägde rum i Sydney, se https://www.timeshighered-

events.com/world-academic-summit-2023. Många frågor som togs upp liknar dem vi arbetar 

med i Europa. Frågan om samarbeten med Kina är viktig, inte minst för Australien, och 

diskuterades under mötet. 

”Krockar” inom internationella samarbeten 

Coco Norén lyfte svårigheten med att leda lärosätets arbete med internationaliseringsfrågor. 

Olika internationella samarbeten som lärosätet ingår i, exempelvis Europauniversitet, arbetar 

gärna med policies och statements som man önskar att lärosätet ska ställa sig bakom. I många 

fall sker utvecklingen i en struktur/arbetsform som inte följer universitetets normala 

arbetsgång, vilket gör det utmanande. 

5. Migrationsfrågor  

Aktuella migrationsfrågor följdes upp 

- Samverkansgruppen SUHF - Migrationsverket 

Efter ett gediet förarbete under flera år finns det nu ett förslag till samtliga lärosäten att 

teckna tvååriga samarbetsavtal med Migrationsverket om tvååriga uppehållstillstånd. En 

sådan överenskommelse kommer bland annat att innehålla krav på lärosätets 

avbrottsrapportering. Ytterligare förankringsaktiviteter kommer att genomföras. Som ett 

första steg kommer förslaget att skickas ut på remiss till lärosätena. 

 

6. Globalt engagemang inom SUHF samt uppdrag Expertgruppen 

Expertgruppen diskuterade de olika grupper inom, och i anslutning till, SUHF som hanterar 

frågor om internationalisering inom sektorn. Vad gäller EUI-frågor så är det aktuella förslaget 

att en mindre gruppering inom expertgruppen bör ansvara för dessa frågor. Gränsdragningen 

mot EU-bevakningsgruppen kommer att bli viktig. EU-bevakningsgruppen har på förfrågan 

meddelat att de inte har resurser att bevaka EUI-frågor.  

7. Plattform för internationalisering (PLINT) 

Expertgruppen diskuterade läget i Plint helt kort. Plint gör en delrapportering i dagarna och 

kommer att slutrapportera till regeringen i början av 2024.  

8. Ansvarsfull internationalisering 

För närvarande finns det ett starkt fokus på säkerhetsfrågor. Det uppdrag som regeringen har 

gett UHR, VR och Vinnova att ta fram riktlinjer för ansvarsfull internationalisering diskuterades. 

UHR kommer troligen be Stint utföra delar av uppdraget. Expertgruppen åtar sig att kartlägga 

vilka utmaningar och behov man ser på lärosätena. Vad gäller säkerhetsfrågor kommer en 

särskild utredare att utses.  

 

9. Övriga frågor 

Kriget mellan Israel och Plaestina 

Frågan sköts upp till ett kommande möte. 

Expertgruppens avrapportering för 2022 – 2023  

Expertgruppen beslutade att ett förslag tas fram till nästa möte. Avrapporteringen slutförs 

under mötet för att direkt skickas som underlag till SUHF:s styrelsemöte i december. 

10. Utredningen om lärosätens kompetens i säkerhetsfrågor (a) 

Expertgruppen förberedde mötet med utredningen. 

https://www.timeshighered-events.com/world-academic-summit-2023
https://www.timeshighered-events.com/world-academic-summit-2023
https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/07/myndigheter-ska-ta-fram-riktlinjer-for-ansvarsfull-internationalisering/
https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/07/myndigheter-ska-ta-fram-riktlinjer-for-ansvarsfull-internationalisering/
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11. Utredningen om lärosätens kompetens i säkerhetsfrågor (b) 

Inbjudna till punkten:  

Peter Egardt, särskild utredare 

Frédérique Lémery, regeringskansliet 

Anders Söderholm, KTH 

 

Peter Egardt har bett att få träffa expertgruppen i sitt utredningsarbete.  

Utredningens uppdrag är att ta fram förslag om hur universitets och högskolors kompetens i 

säkerhetsfrågor kan öka. 

 

Peter Egardt informerade om de möten som utredningen har genomfört och vilka frågor som 

man just nu arbetar med. Expertgruppen diskuterade med utredaren och lämnade inspel till 

arbetet.  

Erik Renström sammanfattade att SUHF ser fram emot de förslag som utredningen kommer 

fram till. Gästerna tackades. 

12. Avslutning 

Mötet avslutades. 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/kommittedirektiv/2023/09/u202302485/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/kommittedirektiv/2023/09/u202302485/

